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w sprawie wystqpienia do Najwyiszej lzby Kontroli o przeprowadzenie kontroli
dorainej w Wojew6dzkim Szpitalu Specjalistycznym im. blogoslawionego

ksiqdza Jerzego Popiefuszki we Wfoctawku

Na podstawie art.18 ust L ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorzqdzie
gminnym (Dz.U. z 2023 r. poz. 40)

uchwa la siq, co nastqpuje:

5 1. Postanawia siq wystqpii z wnioskiem do Najwyiszej lzby Kontroli o
przeprowadzenie kontroli dorainej w Wojew6dzkim Szpitalu Specjalistycznym
im. blogoslawionego ksiqdza Jerzego Popiefuszki we Wfocfawku .

5 2. Kontrola o kt6rej mowa w g 1 ma dotyczyi ,,przebiegu z realizacji oraz
finansowania rozbudowy Wojew6dzkiego Szpitala Specjalistycznego im.
bfogoslawionego ksiqdza Jerzego popieluszki we Wloclawku,, w ramach
zadania inwestycyjnego pod nazwq ,,Podniesienie jakojci usfug zdrowotnych
oraz zwiqkszenie dostqpu do ustug medycznych poprzez budowq, przebudowq i

rozbudowg budynk6w 84 i B4a w Wojew6dzkim Szpitalu Specjalistycznym im.
bl. ks. Jerzego Popieluszki we Wloctawku".

5 3. Wykonanie uchwaly powierza siq przewodniczqcemu Rady Miasta
Wlocfawek.

5 4. Uchwala wchodzi w 2ycie z dniem podjqcia.

5 5. Uchwala podlega podaniu do publicznej wiadomo5ci poprzez ogloszenie w
Biuletynie I nformacji Pu blicz nej U rzqdu M iasta Wloclawek.

Przewodniczqcy
Rady Miasta

Piotr Kowal
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Uzasadnienie

Poniewai jest to inwestycja o szczeg6lnym znaczeniu dla spoleczno5ci
lokalnej, dlatego istnieje potrzeba niezwlocznego zbadania tej inwestycji w
szczeg6lno5ci w zakresiel gospodarno5ci, rzetelnoici przygotowania procedury
przetargowej, wyfonienia wykonawcy, finansowania tego zadania ze Srodk6w
publicznych, takie w aspekcie dziatania na szkodq interesu publicznego iszpitala
we Wfoclawku.

Rozbudowa Wojew6dzkiego Szpitala Specjalistycznego we Wtoclawku jest bardzo
wainq, oczekiwanq, wrqcz kluczowa inwestycjE dla zdrowia i iycia tysiqcy os6b, w
szczeg6lno6ci mieszkafc6w Wfoclawka, uzasadnionym jest skierowanie przez
Radq Miasta Wloclawek wniosku do Najwyiszej lzby Kontroli o przeprowadzenie
kontroli dorainej dotyczqcej w/w inwestycji, kt6ra mimo zapewnieri nie jest
realizowana. lstniejq powaine obawy dotyczqce gospodarno5ci, rzetelno5ci w
zakresie przygotowania procedury przetargowej zwtaszcza dotyczqcej prac
projektowych i wylonienia wykonawcy, finansowania tego zadania ze Srodk6w
publicznych oraz dzialania przez to na szkodq interesu publicznego i Szpitala we
Wtocfawku.

Warto zauwaiyd, ie Pan Piotr Calbecki, Marszafek Wojew6dztwa Kujawsko-
Pomorskiego, za po6rednictwem medi6w wielokrotnie informowaf
mieszkafc6w Wloclawka, ie rozbudowa Szpitala potrwa 2 lata i zakoficzy siq
sukcesem do 30 czerwca 2O23 roku, a koszt tej inwestycji wyniesie ponad 155
mln zf zgodnie z obowiqzuiqcym kontraktem. Takie deklaracje skladala r6wniei
w mediach spoleczno6ciowych Dyrektor Szpitala oraz wladze Kujawsko-
Pomorskich Inwestycji Medycznych sp. z o. o w Toruniu. Wedlug deklaracji
Marszafka, w wyniku rozbudowy wloclawski szpital mial stai siq plac6wkq
medycznq na najwy2szym poziomie. Niestety inwestycja ta, bqdqca zadaniem o
szczeg6lnym znaczeniu dla spofeczno5ci lokalnej, nie jest realizowana. Dlaczego
zostafa wstrzymana?. Nasuwa siq wiqc pytanie czy nie jest to dzialanie celowe,
zmierzajqce do degradacji Wojew6dzkiego Szpitala Specjalistycznego we
Wfoctawku do rangi mniejszej?.

Debata podczas posiedzenia Rady Miasta w dniu 29.02.2023 r bez udzialu
wykonawcy tej inwestycji to jest firmy ,,BUDIMEX',, bez udziafu przedstawiciela
Kujawsko-Pomorskich Inwestycji Medycznych sp. z o. o w roruniu bez okazania
stosownych dokument6w bez nawiqzania do warunk6w kontraktu oraz
niezrozumiafe i wymijaiqce wyjaSnienia prezesa zarzqdu Kujawsko-pomorskich
Inwestycji Medycznych sp. z o.o. z Torunia skierowane do Dyrektora szpitala z
dnia 18.01.2023 r znak KPIM/34/2023 nie wnoszq nic do sprawy.



Przebieg realizacji oraz finansowania rozbudowy Wojew6dzkiego Szpitala
Specjalistycznego im. blogosfawionego ksiqdza Jerzego Popieluszki we
Wtoclawku, w spos6b oczywisty i jednoznaczny wskazujq, ie rozbudowa
budynk6w: 84 z lqdowiskiem dla Smiglowc6w Lotniczego Pogotowia
Ratunkowego i B4a Wojew6dzkiego Szpitala Specjalistycznego we Wfocfawku"
mimo zto2onych deklaracji Zarzqdu Wojew6dztwa i Dyrektora Szpitala nie
zostanie zrealizowana w terminie wskazanym w kontrakcie, to jest do
30.06.2023 roku.

Warto przypomnied, ie wczeSniej Marszalek Wojew6dztwa Pan Piotr
Calbecki oraz Dyrektor Szpitala Pani Karolina Welka, informowali, ie w wyniku
rozbudowy szpitala w budynkach 84 i B4a bqdzie ulokowane ,,serce szpitala" z

SOR-em i blokiem operacyjnym oraz innymi oddziatami zabiegowymi. Takie byfy
zapowiedzi. Tymczasem rzeczywisto6i jest zupelnie inna - smutna dla naszego
miasta. Nasuwa siq wiqc pytanie dotyczqce celowoSci oraz gospodarnego,
oszczqdnego wydatkowania 6rodk6w publicznych. Mamy tu na my6li r6wnie2
wydatkowanie prawdopodobnie dotychczas bardzo duiej kwoty to jest okolo
8,5 mln zf na r6inego rodzaju dokumentacjq, w tym okolo 3,5 mln zt
prawdopodobnie z pominiqciem procedury w trybie poza konkurencyjnym bo z
wolnej rqki, innej firmie projektowej Industria Project sp.z o.o.

Dlatego, duie wEtpliwosci budzi przejrzystoS6 tegoi finansowania i

wydatkowanie Srodk6w publicznych na w/w inwestycje. Wydano jui bardzo
duiq ilo56 Srodk6w finansowych, a nie osiqgniqto celu, tak oczekiwanego przez
mieszka6c6w Wlocfawka i regionu, jakim jest zrealizowanie zadania
inwestycyjnego pod nazwq ,,Podniesienie jako3ci usfug zdrowotnych oraz
zwiqkszenie dostepu do uslug medycznych poprzez budowq, przebudowq i

rozbudowq budynk6w 84 i B4a w Wojew6dzkim Szpitalu Specjalistycznym im.
bl. ks. Jerzego Popiefuszki we Wfocfawku".

Jak jui wiadomo, firma ,,BUDlMEX" wystqpifa do sp6lki Kujawsko-pomorskie
Inwestycje Medyczne z roszczeniem waloryzacji pierwotnej warto6i kontraktu,
jakq jest kwota 155 mln zl, dlatego, ie cztery miesiqce po podpisaniu umowy
Kujawsko-Pomorskie Inwestycje Medyczne w uzgodnieniu z Dyrektorem
Szpitala zmienify biuro projektowe. Poinformowano, ii uwagi na istotne
zmiany - bfqdy i uwagi w dokumentacji zaszfa konieczno66 duiych zmian w
umowie kontraktu. Jak informowat przedstawiciel ,,BUDlMEX,,-u, KplM zmienif
dokumentacjq - projekt budowlany. Zostaf zmieniony zakres prac i zapewne
znacznie wzrosnQ koszty budowy.



Tak wiqc Zarzqd KPIM-u ,w uzgodnieniu z Dyrektorem Szpitala Karolinq Welka
postanowil odstqpid od umowy w czqici dotyczqcej nadzor6w autorskich nad
etapem I inwestycji. Wedlug,,BUDlMEXU" wykonane zostafy wszystkie prace,
kt6re,,BUDlMEX" m6gl wykonai z zakresu podstawowegowrazz licznymi
robotami dodatkowymi. Naleiy zaznaczyQ ie podejmowano wszelkie decyzje
wsp6lnie z Wojew6dzkim Szpitalem Specjalistycznym, kt6rego reprezentuje
Karolina Welka Dyrektor lecznicy .

Osoba wsp6fodpowiedzialna iwsp6fzamawiajqca za realizacje tej inwestycji dla
naszego miasta. Mimo podejmowanych kosztownych decyzji nie przyniosly one
spodziewanego efektu to jest wykonania w terminie tak wainej i oczekiwanej
inwestycji. Naleiy podkre6li6 ie, Wsp6fzamawiajqcym cafo6ci zam6wienia jest,
te2 Wojew6dzki Szpital Specjalistyczny im. blogosfawionego ksiqdza Jerzego
Popieluszki we Wtocfawku, kt6rego reprezentuje Dyrektor Karolinq Welka .

A wiqc Dyrektor Szpitala jako wsp6fzamawiajqca inwestycji podpisywafa
umowe, posiadafa harmonogram termin6w rob6t, dokonywata pfatnosci,
odbiory i kontroli budowy a przede wszystkim znafa warunki kontraktu a
inwestycja prowadzona jest na terenie szpitala i z okna gabinetu zapewne
widziala, 2e wykopana dziura straszy od dtuiszego czasu , nie ma robotnik6w i
sprzQtu i co5 zlego siq dzieje na tej budowie.

Ponadto przedstawiciel ,,BUDIMEX"-u informuje w mediach, ie firma ta
nie mo2e prowadzii prac budowlanych zwiqzanych z rozbudowq szpitala ze
wzglqdu na bfqdy projektowe i zmieniony, w stosunku do pierwotnie
planowanego, zakres prac i w zwiqzku z tym iqda dodatkowych pieniqdzy.
Pytanie dlaczego do tego dopuszczono? Dlaczego wcze6niej nie sprawdzono
dokumentacjq odbierajqc od firmy projektowej?. Czy zaplacono firmie
projektowej za wykonanq z blqdami dokumentacjq itp.

Zasadnym jest postawienie pytania, dlaczego Zarzqd Wojew6dztwa
Kujawsko-Pomorskiego, maiEcy nad26r nad sp6tkq Kujawsko-pomorskie
Inwestycje Medyczne w Toruniu oraz wsp6fzamawiajacym Dyrektorem szpitala
we wlocfawku nie monitorowaf w odpowiednim czasie inie reagowal z
wyprzedzeniem, w sytuacji nie realizowania terminowo harmonogramu
rzeczowo- finansowego, kt6ry podpisany przez obie strony, jest zafqcznikiem do
kontraktu. Dopiero teraz, kiedy zostaty 4 miesiqce do okreSlonego w kontrakcie
terminu zakoiczenia inwestycji to jest do 30.06.2023 r i oddania obiekt6w M i

B4a do uiytkowania, podnosi siq larum, skfada siq podczas sesji Rady Miasta
pokrqtne i niezrozumiale wyjaSnienia.



Mieszkaricy tego nie mogE zrozumied i pytajq siQ podczas spotkad dlaczego
mimo zapowiedzi nie realizuje siq tak wainego dla nas zadania jakim jest
rozbudowa naszego szpitala.

Dlaczego dopiero teraz negocjuje siq dalszq realizacjq tego2 zadania, niestety
nie przedstawiajqc nam 2adnych gwarancji dotyczqcych tego czy i kiedy budowa
zostanie dokoiczona oraz ile to bqdzie kosztowad. Czy moina wierzy6 tym
zapowiedziom?

Takie w piSmie z dnia 22 lutego 2023 r., bqdqcym odpowiedziq na pismo
Przewodniczqcego Rady Miasta Wloctawek z dn. 8 lutego 2023 r. w sprawie
przekazania Radzie Miasta Wloctawek informacji dotyczqcych przebiegu
realizacji inwestycji oraz finansowania rozbudowy szpitala we wloclawku, pan

Piotr catbecki, Marszafek wojew6dztwa, ucieka od tematu. stwierdza oczywisty
fakt, 2e ,,modernizacja i rozbudowa wlocfawskiego Szpitala jest konieczna,,.
Wylicza og6lnie co do tej pory zostato w tej plac6wce zrobione. Warto wiqc
przypomnie6 Panu Marszafkowi, ie nie tego dotyczylo pismo. Marszafek nie
podat iadnych konkretnych danych, nie wspomnial o istotnej, generujqcej
koszty, zmianie projektu, nie wyja6nif czego dotyczq negocjacje, kiedy
ostatecznie zostanie ukofczona budowa i ile bqdzie kosztowad itp. Nie wyjasnia
przyczyn tej zmiany. W kwestii koszt6w powofuje siq natomiast na wojnq,
inflacjq oraz pandemiq. Nie informuje natomiast dlaczego w umowie z

Wykonawcq zawarto zapisy, kt6re w konsekwencji mogQ okazad siq bardzo
niekorzystne dla inwestora czyli tak naprawdg dla spoleczeristwa, gdyi chodzi o
publiczne pieniqdze. Kto za to odpowiada?

Majqc powy2sze na uwadze pytamy, czy to jest prawnie dozwolone,
transparentne, uczciwe i sfuszne ? W jakim Swietle my jako radni reprezentuiqcy
naszq spolecznoSd lokalnq, mo2emy ten problem przedstawic naszym
mieszkaicom? Mamy r6wniei, du2e wqtpliwosci czy zachowana zostafa
przejrzysto6i tego2 zam6wienia oraz czy finansowanie i wydatkowanie
dotychczasowych Srodk6w publicznych nie osiqgaiqc zakladanego celu odbyfo
siq gospodarnie, zgodnie z obowiqzuiqcymi przepisami. Co ze irodkami
finansowymi gdzie inwestycja ta jest wsp6tfinansowana ze Srodk6w
Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach Regionalnego
Programu operacyjnego wojew6dztwa Kujawsko-pomorskiego na lata 2014-
2Q2Q oraz ze Srodk6w budietu paristwa.? Jaka jest pewnosd, ie z tytulu nie
wykonania w terminie inwestycji nie grozi nam utrata lub zmniejszenie
dofinansowania?.



Jaka jest pewno3i, 2e zwiqkszone o bardzo duiq kwotq Srodki finansowe z wyiej
wymienionych funduszy unijnych i bud2etu padstwa bgdq nadal
zagwarantowane mimo, 2e okreSlony cel w ustalonym terminie nie zostanie
zrea lizowany.

Dlatego tei po wysfuchaniu dyskusji podczas posiedzenia Rady Miasta
Wfoclawek w dniu 28.02.2023r o trwajqcych negocjacjach z wykonawcq, Rada

Miasta Wlocfawek postanowila wystqpii z wnioskiem do Najwyiej lzby
Kontroli o przeprowadzenie kontroli dorainej, kt6ra szczeg6fowo wyja6ni, czy
w opisanej wyiej sprawie doszlo do nieprawidlowo6ci i serii zaniechari na
szkodq interesu publicznego, a je6litak, to kto ponosi za to odpowiedzialnoS6.

Ponadto naleiy zaznaczy{ 2e Rada Spoleczna Wojew6dzkiego Szpitala
Specjalistycznego im. bl. ks. Jerzego Popieluszki we Wloctawku, na posiedzeniu
w dniu 26 stycznia 2O23 r., po wystuchaniu Prezesa sp6fki Kujawsko-pomorskie
Inwestycje Medyczne w Toruniu, wypracowafa stanowisko, i2 jest zaniepokojona
stopniem realizacji budowy i rozbudowy Szpitala we Wloctawku i przekazala to
stanowisko Zarzqdowi Wojew6dztwa Kujawsko-Pomorskiego w Toru niu, celem
pilnego zainteresowania sie tym tematem. P6ino, ale moie wreszcie kto6 z

Tarz4du Wojew6dztwa Kujawsko-Pomorskiego zareaguje, gdyi uprawniona
wydaje siq teza, ie stalo siq co6 bardzo zfego dla naszego miasta i pilnie trzeba
co6 z tym zrobi6 a moie da siq jeszcze cof naprawii.

Przewodniczqcy Klubu Radnych


